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قیمت سکه و ارز ) به تومان(

سخنرانی
عاشورا رمز جاودانگی اسلام است.

بمنظور بزرگداشت قیام حضرت اباعبدالله الحسین)ع( از شب 
یازدهم محرم تا شب بیســتم بعد از اقامه نماز مغرب و عشاء 
در مسجدالنبی)ص( واقع در تهرانپارس اتوبان شهید باقری خ 
190 غربی مجلس عزاداری برقرار و از سخنرانی دانشمند 
والمســلمین  حجت الاســام  مکرم 

فرقانی خراسانی بهره مند می شویم.
الاحقر احمدزاده
امام جماعت مسجدالنبی)ص( تهرانپارس

قیمت بازارنوع سکه
1/084/000 تومانسکه تمام طرح جدید
1/083/000 تومانسکه تمام طرح قدیم

550/000 توماننیم سکه
288/000 تومانربع سکه

182/000 تومانگرمی
109/923 تومانهر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3594 توماندلار
3990 تومانیورو
4455 تومانپوند

1180 تومانلیر ترکیه
983 توماندرهم امارات

ســازمان هدفمندی یارانه ها اعام کرد: یارانه نقدی مهرماه 
خانوارها ســاعت24 دوشنبه هفته جاری به حساب سرپرستان 

خانوار واریز می شود.
به گزارش فارس، این ســازمان اعلام کرد شصت و هشتمین مرحله 

یارانه نقدی روز 26 مهر ماه به حساب سرپرستان خانوار واریز می شود.
بر این اســاس، یارانه هر فرد مطابق با ســنوات قبل 45 هزار و 500 

تومان بوده که بامداد روز سه شنبه قابل برداشت خواهد بود.

سازمان هدفمندی یارانه ها:
یارانه مهر ماه سه شنبه قابل برداشت است

مسعود درخشان با اشاره به 
قراردادهای  امضای  برای  اینکه 
نفتی مشورتی با کارشناسان این 
حوزه صورت نگرفته است، گفت: 
در این رابطه با بزرگترین شرکت 
تولیدکننده نفــت در ایران که 
ایران  نفت  درصد  حدود هشتاد 
تولید می کند هم مشــورت  را 

نشده است!
به گزارش تســنیم، درخشــان، 
متخصــص حــوزه اقتصــاد نفت و 
یکــی از منتقدان جدی قالب جدید 
قراردادهای نفتی بــا ابراز اینکه »تا 
کنون مشاهده نکردیم که مهندسان 
ایرانی نامه ای یــا اعلامیه ای مبتنی 
بــر عــدم توانایی خود بــه مقامات 
بالاتر نوشته باشند«؛ گفت: هیچ گاه 
مهندسان ایرانی نگفتند که »توانایی 
ما خارج از میدانهای نفتی است«، یا 
اینکه اعــلام کنند »پیچیدگی هایی 
در یکی از مخازن کشــور است که از 
توانایی ما خارج اســت و فقط توتال 
و »BP«  قادر به توســعه این میادین 

هستند«.
وی با اشاره به اینکه اگر شرایط 
به این گونه بود که مهندســین ایرانی 
درخواست و ضرورت همکاری با طرف 
خارجی را مطــرح می کردند، مانعی 
نبود؛ گفت: شــرایط به این صورت 
نیســت. بنده از چندیــن مهندس 
شرکت نفت پرســیدم، گفتند »در 

مسعود درخشان:

امضای قراردادهای نفتی بدون مشورت متخصصان ایرانی صورت گرفته است

مدیرکل برنامه ریزی و نظارت بر خدمات مسافری راه آهن از 
پیش فروش بلیت قطارهای مسافری برای تاریخ های اول آبان تا 

30 آذرماه امسال، از امروز خبر داد.
علی کاظمی منش با اعلام این خبر اظهار داشت: پیش فروش بلیت 
همه قطارهای مسافری از تاریخ 95/8/1 لغایت 95/9/30 از روز یکشنبه 

95/7/25 آغاز می شود.
وی افزود: پیش فروش برای همه محورهای داخلی از ساعت 8 صبح 
روز 25 آبان ماه از طریق سیستم اینترنتی و از ساعت 10 صبح در همه 

مراکز فروش بلیت، آغاز خواهد شد.

از امروز آغاز می شود
پیش فروش بلیت قطار برای ایام اربعین 

و شهادت امام رضا)ع(

اتحادیه  در  دادگاهــی 
اروپایی حکم تحریم سنگینی 
علیه شــرکت ملی نفتکش 
تا  که  کرده  وضع  کشورمان 
است  لغو  غیرقابل  سال   30
و حتی شــامل سهامداران 
این شــرکت از جمله شستا 
بازنشستگی نفت  و صندوق 

نیز می شود.
به گزارش فارس، شرکت ملی 
نفتکش از طــرف دادگاهی در 
اتحادیه اروپا وارد تحریم بسیار 

سنگینی شده است.
براساس این حکم که در یک 
لایحه 27 صفحه ای به شــرکت 
ملی نفتکش ابلاغ شــده است، 

هیــچ دادگاهی در اتحادیه اروپا 
حق فسخ این حکم را تا 30 سال 

آینده ندارد.
بر اساس این حکم، بیمه های 
اروپایــی نیز از ایــن پس حق 
ایرانی  نفتکش های  کردن  بیمه 

را ندارند.
مهم ترین و عجیب ترین بخش 
حکم این دادگاه اروپایی، تحریم 
سهامداران شرکت ملی نفتکش 
یعنی شستا، صندوق بازنشستگی 
نفــت و صندوق بازنشســتگی 

کشوری است.
بر اساس این گزارش، پیش تر 
دادگاهــی در اروپا حکم به لغو 
تحریم های شرکت  ملی نفتکش 

داده بود کــه حکم اخیر دادگاه 
اروپایــی، نقض حکــم قبلی در 
دادگاه هــای اتحادیه اروپا تلقی 

می شود.
یکی از مهم ترین تحریم های 
وضع شده از سال های گذشته بر 
ایران، تحریم نفتکش های  علیه 
ایرانی و بــه خصوص  بیمه این 
نفتکش هــا بود که بــرای تردد 
این نفتکش ها و پهلو گرفتن آنها 
در بنادر جهان مشکلات زیادی 

ایجاد می کرد.
تحریم شرکت ملی نفتکش 
همــواره در رســانه ها به عنوان 
بخشی از تحریم فروش نفت ایران 

تلقی شده است.

شرکت ملی نفتکش در 15 
اکتبر سال 2012 مطابق با 24 
مهر ماه سال 1391 مورد تحریم 

اتحادیه اروپا قرار گرفت.
بر این اساس با اقداماتی که 
از طریــق وکلای شــرکت ملی 
نفتکــش انجام شــد، در تاریخ 
3 جولای ســال 2014 دادگاه 
لوکزامبورگ حکــم لغو تحریم 
شــرکت ملی نفتکــش ایران را 
صادر کرد. حکم اخیر نقض حکم 
محســوب  لوکزامبورگ  دادگاه 

می شود.
مدیرعامل  صفایی  علی  اکبر 
شــرکت ملی نفتکش دقیقا دو 
ســال پیش در مهر ماه 93 پس 

از اعلام قطعی شدن رفع تحریم 
شرکت ملی نفتکش در اتحادیه 
اروپا گفته بود: »ما دو نوع تحریم 
داریم که نــوع اول تحریم های 
عمومی اســت و هم اکنون این 
تحریم ها پا برجاســت بنابر این 
در شــرایط فعلی نمی توانیم از 
اســتفاده  بین المللی  بیمه های 
کنیم اما آنچه دادگاه لوکزامبورگ 
اعلام کرده لغو تحریم خاص از 
شرکت ملی نفتکش ایران است 
که بر این اســاس مانند گذشته 
می توانیــم از خدمات بیمه های 

داخلی استفاده کنیم.«
قرار بــود پس از برجام همه 
تحریم های مرتبط با فروش نفت 

ایران و دریافت پول حاصل از آن 
برطرف شود.

با  مرتبط  حقوقدانان  بعضی 
وزارت نفت می گویند این تحریم 
اتحادیه اروپا علیه شــرکت ملی 
نفتکش تا زمانی که برجام نقض 
نشــود و طرفین بــه آن متعهد 
باشــند عملیاتی نخواهد شد و 
تنها در صورتی این تحریم وارد 
فاز اجرا خواهد شــد که برجام 

لغو شود.
بــه عبــارت دقیق تــر این 
حقوقدان ها معتقدند این تحریم 
علی رغم آن که وضع شده است، 
تا زمانی که برجام لغو نشده باشد 
در حالت تعلیق به سر خواهد برد.

8 ماه پس از اجرای برجام صورت گرفت

تحریم سنگین اتحادیه اروپا علیه نفتکش ایران

مدیرعامل شــهر جدید 
تا دوشــنبه  پردیس گفت: 
هفته جاری قیمت های مسکن 
مهر این شهر جدید نهایی و 
زمان واگــذاری واحدها نیز 

مشخص می شود.
ســعید غفوری در گفت وگو 
با فارس در پاســخ به این سؤال 
که آیــا قیمت نهایی مســکن 
مهر این هفته ابلاغ می شــود و 
این مبالــغ از متقاضیان چگونه 
دریافت خواهد شــد گفت: پس 
از ابــلاغ دســتورالعمل افزایش 
قیمت مسکن مهر که مربوط به 
دولت قبل بــوده، دائما در حال 
برگزاری جلسات هستیم و تصور 
می کنــم که تا دوشــنبه هفته 
جاری با برگزاری جلســه ای که 

با حضــور نمایندگان متقاضیان 
انجام خواهد شد، قیمت نهایی 
مسکن مهر برخی فازها مثل فاز 

8 مشخص خواهد شد.
وی با اشــاره به اینکه آنالیز 
قیمــت از ســوی نماینــدگان 
متقاضیان ارائه شــده اســت و 
این هفته قیمت ها نهایی و اعلام 
خواهد شد، گفت: پس از اینکه 
جمع بندی نهایی صورت گرفت و 
قیمت ها نهایی شد و متقاضیان 
پذیرفتند که کار با قیمت معقولی 
به پایان برسد، مشخص می شود 
که این اضافه قیمت ها را چگونه 
از متقاضیــان دریافت کنیم، اما 
آنچه که مشــخص است سعی 
خواهد شــد این مبالغ تدریجی 

دریافت شود.

غفوری خاطرنشــان کرد: ما 
دوســت داریم که بــا کمترین 
قیمت ممکن واحدهای مسکن 
مهر تکمیل و تحویل متقاضیان 
شــود چرا که هــم متقاضیان 
می شــوند،  خارج  بلاتکلیفی  از 
هم تکلیف ســازندگان مشخص 
می شود و در نهایت هم شرایط 
به گونه ای باشــد کــه پروژه ها 
جمع بندی و نهایی شــود و به 
سال 96، 97 و 98 کشیده نشود.

مدیرعامل شهر جدید پردیس 
از سه روش برای تامین هزینه ها 
برای کاهش قیمت تمام شــده 
مسکن مهر خبر داد و گفت: این 
موضوع به منزله کاهش قیمت 
نیست، اما وزیر راه و شهرسازی 
موافقت کرده است که یک بخش 

از این هزینه ها را با فروش زمین 
متقبل شوند و بخش دیگر هم از 
طریق واگذار شدن مشاع به مردم 
کــه ضروری نیســت در اختیار 

شرکت عمران باقی بماند.
وی ادامــه داد: یــک بخش 
ســوم هم وجود دارد که بحث 
تعیین قیمت است  تفاهم روی 
و همین نشســت و جلســات 
فنی میــان کارشناســان فنی 
شرکت عمران شهرهای جدید، 
نماینده متقاضیان مســکن مهر 
و انبوه ســازان اســت که قیمت 
مسکن مهر را نهایی و اعلام کنیم.
غفوری در مورد نحوه پرداخت 
این افزایش قیمت ها گفت: تلاش 
می کنیم در حد توان متقاضیان 
این مبالغ مرحله ای دریافت شود، 

بنابراین پــس از تعیین قیمت  
برنامه زمان بندی تحویل  نهایی 

واحدها نیز اعلام خواهد شد.
وی اظهار امیدواری کرد که 
وعده هایی که تاکنون برای کمک 
به تحویل واحدهای مسکن مهر 
و کمــک بــرای تامین خدمات 
زیربنایی و روبنایی شــده انجام 

شود.
گفتنی اســت اوایل مهر ماه 
جاری پس از اینکه مشخص شد 
قیمت مسکن مهر به خصوص در 
فاز 8 به صورت نجومی افزایش 
یافتــه و حداکثر به 81 میلیون 
تومان رســیده است اعتراضات 
زیادی از سوی متقاضیان صورت 
گرفــت و در نهایــت کارگروه 
ویژه ای به ریاست قائم مقام وزیر 

راه و شهرســازی و مشاوران او، 
عضو هیئت مدیره و معین ویژه 
شهر جدید پردیس و مدیرعامل 
این شهر تشــکیل شد تا بحث 
افزایش نجومی قیمت مســکن 
مهر در شــهر پردیس بررســی 
شود.این کارگروه پس از بررسی 
آنالیز قیمت هــا تصمیم گرفت 
مســئله افزایش قیمت ها را که 
گفتــه می شــد حداکثر قیمت 
در فاز 8 بــه 81 میلیون تومان 
رسیده اســت را کاهش دهد به 
طوری که در نهایت در پایان این 
جلسه مقرر شد حداکثر قیمت 
برای واحدهای بالای 110 متر 
که مربوط به واحدهای مسکونی 
در فاز 8 اســت بــه 69 میلیون 

تومان برسد.

مدیرعامل شهر جدید پردیس:

قیمت های جدید مسکن مهر پردیس دوشنبه نهایی می شود

امضــای قراردادهــای نفتــی هیچ 
مشورتی با ما نشده است«.

آنها  اکثــر  گفــت  درخشــان 
مخالفنــد و معتقدند شــرکتهایی 
که با آنها قرارداد امضا شــده است 
شرکتهای نفتی هستند در صورتی 
کــه اگر شــرکت ملی نفــت ایران 
احتیاج به همکاری نیز داشته باشد 
با شــرکت های خدمات نفتی جهان 
است؛ زیرا از زمان مصدق کم و بیش 
تاکنون تجربه داریم و یقیناً از زمان 
پیروزی انقلاب اســلامی تاکنون در 
زمینه صنعت نفت تجربه داریم. در 
زمان جنگ تحمیلی هم خرابی های 
آن نانجیب ها را تعمیر می کردیم و 

هم خودمان نفت تولید می کردیم.
استاد اقتصاد نفت با ابراز تأسف 
از اینکــه امروزه کســانی در مورد 
مخزن تصمیم گیری می کنند که در 
عمرشــان اصلًا روی مخزن نبودند؛ 
گفت: بزرگترین شرکت تولیدکننده 
نفــت در ایــران »شــرکت مناطق 
نفت خیز جنوب« اســت که حدود 
هشــتاد درصد نفت ایران را تولید 
می کند. در امضــای قراردادهای به 
این درجه از اهمیت با آنها مشورت 

نشده است.
درخشان با تأکید مجدد درباره 
اســتفاده از شــرکت های خدماتی 
به جای شرکت های نفتی گفت: اگر 
در موردی مشــکلی داشته باشیم، 

شــرکت های خدمات نفتی را وارد 
می کنیــم تا آن مشــکل را برطرف 
کنند و معمولاً آموزش هم می دهند 
و ســپس مزدشــان را می گیرند و 
می روند، دیگر این احتیاج به شرکت 

توتال و امثال آن نیست که 25 سال 
مدیریت صنعت نفت ما را در دست 
بگیرند و از اکتشاف تا توسعه میدان 

و بهره برداری را به آنها بسپاریم.
وی افزود: این شرکت ها از صفر 

تا صد صنعت نفــت را می خواهند 
و درصــدی از درآمــد آن را بــه ما 
می دهند؛ زیــرا معتقدند نفت مرده 
را زیــر زمین زنده می کنند و بیرون 
می آورند و اگر بگویید این میزان از 
توانایی را نیز خود که داریم در پاسخ 
می گویند »اگر چنین است چرا سراغ 
ما آمده اید؟ باید سراغ شرکتهای دیگر 
می رفتید، ما شرکت هایی هستیم که 
همه کار را باید خودمان انجام دهیم«. 
مثل اینکه فردی بخواهد ساختمان 
بســازد و فقط در بتن ریزی مشکل 
داشته باشــد و سازنده ای بگوید »یا 
همه را انجام می دهم یا هیچ کدام را« 
و به این کار ندارد که شما گچبری و 
تزئینات ساختمان را می توانید انجام 
دهید. در این موارد چگونه می تواند 
رشــد صورت بگیرد، زیرا حتی اگر 
درخواســت همکاری برای آموختن 
نیز بدهید آنها مشخص کننده مقدار 

و چگونگی آن هستند.
درخشــان گفت: اگر مهندسان 
مســتقل ارشــد که چندین ســال 
است روی میدان نفتی آزادگان کار 
می کنند، اعلام کنند که »توسعه این 
میدان فقط از توتال ساخته است و 
از ما دیگر کاری ســاخته نیســت« 
بنده دیگر هیچ حرفی در این رابطه 
نمی زنم و این کار باید صورت گیرد 
و قطعاً کاری است که به مصالح کلان 

نظام است.

درخشــان ابراز کرد: در حقیقت 
برای طرف خارجی ریســکی وجود 
ندارد؛ چرا که طــرف خارجی فقط 
برای افزایش تولید آن می آید و بعداز 
همه مطالعات و بررسی هایش قرارداد 

را امضا می کند.
وی گفت: جالب است در قرارداد 
یک بندی وجود دارد به این صورت 
کــه طــرف خارجی چون ریســک 
پذیرفته است، فلان مقدار پاداش باید 
دریافت کند، یعنی به  ازای هر بشکه 
نفت این مقدار پول به طرف خارجی 

باید پرداخت شود!
درخشــان با انتقاد از یکی دیگر 
از مفاد قرارداد گفت: یک مقدار پول 
اضافی در قــرارداد به آنها می دهیم 
که دانــش فنی پیشــرفته بیاورند. 
دانش فنی پیشرفته چیست؟ منظور 
تجهیزات پیشرفته است، این هم نکته 
جالبی است. تجهیزات پیشرفته باید 
بیاورند؛ شما با یک برند قرارداد امضا 
کردیــد که باید تجهیزات آن برند را 
بیاورد، مثل اینکه شما با مرسدس بنز 
قرارداد امضا کنید که در ایران روزانه 
50 هــزار بنز تولید کنید اما به  ازای 
هر بنز 5میلیون تومان پول به شــما 
می دهم که از قطعات چینی استفاده 
نکنید؛ به روغن سوزی نیفتد و درست 
کار کند. شما از ابتدا با مرسدس بنز 
قرارداد بستید، دوباره پول بدهید که 

مثل مرسدس بنز کار کند!

رئیس سازمان استاندارد ضمن طفره رفتن از توضیح درمورد آزمون 
جدید بنزین از پرسش خبرنگاران در این خصوص شاکی شد.

به گزارش فارس، نیره پیروزبخت در یک نشســت خبری در پاسخ به این 
ســؤال که با توجه به فرا رسیدن فصول سرد سال و آلودگی هوا، نتایج جدید 
آزمون بنزین چه بوده اســت؟ ضمن طفره رفتن از پاسخ به این سؤال اظهار 

داشت: چرا این قدر در مورد بنزین سؤال می پرسید؟
وی با بیان اینکه آزمون بنزین یک کار روتین در سازمان استاندارد است، 

گفت: کارهای مهم تری در سازمان استاندارد در حال انجام است.
پیروزبخت در حالی این بحث ها را مطرح کرد که معاون نظارت بر اجرای 
استاندارد سازمان استاندارد نیمه شهریور ماه گفته بود که فعلًا نمونه برداری 

از بنزین توزیعی در 8 کلانشهر صورت نگرفته است.
در عین حال سازمان استاندارد قبلاً با مشکل تأمین مالی برای آزمون بنزین 
روبه رو بوده و احتمالاً تأخیر در انجام آزمون بنزین و اعلام عمومی نتایج آن به 
همین دلیل اتفاق افتاده اســت، چرا که سازمان استاندارد موظف است ضمن 

آزمون دوره ای بنزین، نتایج آن را اعلام عمومی کند.
پیروزبخت در ادامه درمورد الزام خودروسازان به تولید خودرو با استاندارد 
یورو 5 نیز گفت: برای استاندارد یورو 5 مصوبه قطعی نداریم و اجباری برای 
رعایت این اســتاندارد در تولید خودروها نداریم. در ادامه این نشست خبری 
وحید مرندی مقدم معاون نظارت بر اجرای استاندارد سازمان ملی استاندارد 
نیز با بیان اینکه گزارش تحلیلی آزمون بنزین را برای ارســال به مســئولان 
آمــاده کرده ایم، از اعلام این مطلب که این گزارش مربوط به چه دوره زمانی 

است خودداری کرد.
احتمالاً منظور مرندی مقدم همان آزمون بنزین در بهمن و اســفند سال 

گذشته است و آزمون جدیدی صورت نگرفته است.
وی همچنین از انجام آزمون گازوئیل خبر داد و گفت: نتیجه این آزمون 

تا چند روز آینده اعلام خواهد شد.
به گفته مرندی مقدم، آلایندگی برخی کارخانه های ســیمان، شکر و گچ 

نیز از حد مجاز بیشتر بوده که در آلودگی هوا موثر است.
پیروزبخت رئیس ســازمان استاندارد در ادامه در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
اینکه در جریان ســفر رئیس جمهور به مالــزی، صحبت هایی درمورد واردات 
روغن پالم مطرح شد، آیا قرار است در استاندارد مصرف این محصول بازنگری 
شــود؟ گفت: سازمان استاندارد مسئول تنظیم بازار نیست بلکه از نظر کیفی 

مسئولیت داریم.
وی افزود: پس از واردات روغن پالم، آن را با یکی از چهار گرید استانداردی 

مطابقت می دهیم تا پس از تأیید، مجوز واردات صادر شود.
رئیس سازمان استاندارد همچنین در مورد بررسی سازمان استاندارد برروی 
محصولات تراریخته گفت: برروی ممنوعیت واردات این محصولات در مجلس و 
دولت کار می شود و ما نیز در پژوهشگاه استاندارد بررسی هایی را انجام می دهیم.
پیروزبخت افزود: درمورد این موضوع باید سازمان استاندارد، وزارت جهاد 
کشاورزی، وزارت بهداشت و سازمان محیط زیست با یکدیگر همکاری داشته 

باشند.
وی در ادامه درخصوص بررسی محصولات جدید شرکت های خودروساز 
که قرار است با همکاری شرکای خارجی تولید شوند نیز گفت: خودروسازان 
پیش از انعقاد قرارداد، اطلاعات مربوط به خودروهای مورد بحث را به ما ارایه 
نمی کنند اما در نهایت زمانی که خودرو بخواهد از خط تولید خارج شود باید 

مجوز سازمان استاندارد را دریافت کند.
به گفته پیروزبخت هم اکنون اجرای استانداردهای جدید برای خودروهایی 
که در کشــور تولید می شوند درحال بررسی اســت اما این استانداردها برای 

قراردادهای جدید خودروسازان مدنظر قرار می گیرد. 
وی همچنین با اشــاره به بازرسی 2500 ایستگاه CNG در کشور، گفت: 

حدود 100 ایستگاه را تعطیل کرده ایم.

طفره رئیس استاندارد از پاسخ به سؤالی 
درباره آزمون کیفیت بنزین

شیراز- خبرنگار کیهان:
مردم حق شناس شیراز خاطره نیک اندیشی انسان های وارسته 
و خدمتگزار را هیچ گاه از یاد نمی برند و در این راســتا سیمای 
نیکوکارانی که پایه گذار تامین آب بهداشتی در این شهر بودند 
پیوسته بر تارک تاریخ شیراز می درخشد و نامش جاودانه باقی 

خواهد ماند.
اینک در دوران سخت خشکسالی های متناوب؛ مردم شیراز بار دیگر 
به وجود نظایر چنین خیراندیشانی دل بسته اند لذا از تمام خیرین دعوت 
می گردد تا در عرصه خدمات صادقانه راه نیک اندیشان را استمرار بخشند 
و با مراجعه به شــرکت آب و فاضلاب شیراز و مشارکت در زمینه ایجاد 
تاسیسات روبنایی و زیربنایی آب؛ راه غلبه بر کم آبی ها را هموار ساخته و 
با نقش بستن نام آنان بر پیشانی این تاسیسات یادآور این واقعیت باشند 
که نیک اندیشــی در فارس هرگز از یادها نرفته و نخواهد رفت و مردم را 

سپاسگزار کرم و سخاوت خویشتن سازند.

مشارکت مردم فارس در ایجاد تاسیسات 
زیربنایی آب تاکید شد

صنعت  وزیر  مقام  قائم  
ما  چالش  مهم  ترین  گفت: 
در برقراری ارتباط تجاری، 
است  بانکی  مبادلات  بحث 
که باعث شــده بانک های 

بزرگ به صحنه نیایند.
به گــزارش فارس، مجتبی 
نشســت  در یک  خســروتاج 
تجاری  عملکرد  درباره  خبری 
مهم ترین  کرد:  اظهار  کشــور 
چالش مــا در برقراری ارتباط 
تجــاری، بحث مبادلات بانکی 
است. البته تعدادی از بانک های 
کوچــک، فعالیت هــا و روابط 
مالی را شروع کرده اند اما هنوز 

قائم  مقام وزیر صنعت:

مبادلات بانکی مهم ترین چالش ایران در ارتباطات تجاری است
بانک های بزرگ و اساســی به 

صحنه نیامده اند.
وی در پاسخ به سؤالی درباره 
نتایج سفر هیئت های تجاری به 
ایران، در پسابرجام و اینکه چه 
برای صادرات کشور  گشایشی 
داشته گفت: شرکت های بخش 
خصوصی اروپایی افرادی بسیار 
اقتصادی هستند و بی جهت به 
ایران بعد از برجام سفر نکرده اند 
و قطعا منافــع خود را در نظر 
گرفته اند. ما باید به دنبال منافع 
خود باشیم و اینکه منافع ما در 

چیست.
وزیــر صنعت  قائم مقــام 

درباره اینکــه چرا محصولات 
صادر  اروپــا  به  پتروشــیمی 
نمی شود اظهار کرد: مسئولان 
پتروشــیمی اذعان دارند برای 
به  محصولاتشــان  صــادرات 

مشکلی  اروپایی  کشــورهای 
ندارند اما منافع اقتصادی آنها 
در صادرات بــه چین و دیگر 

کشورهاست.
تاثیر  دربــاره  خســروتاج 
تک نرخی شدن ارز بر صادرات 
گفت: نظر شــخصی من این 
است که یکسان سازی نرخ ارز 
هیچ تاثیری بر صادرات ندارد و 
از فساد ناشی از دو نرخی شدن 

ارز جلوگیری می کند.
وی با بیان اینکه دو نرخی 
کــردن ارز نظــام تنظیم بازار 
را به هم می زنــد افزود: آنچه 
است  برای صادرکننده مطرح 

و دغدغه صادرکننده است این 
است که نرخ ارز هزینه های آن 
را پوشــش دهد در حالی که 
صادرکنندگان معتقدند در سه 
سال گذشته نرخ ارز تقریبا ثابت 
بوده و هزینه های آنها افزایش 

داشته است.
داشــت:  بیان  خســروتاج 
بنابراین اگر نــرخ ارز بالا رود 
باید آثار تورمی آن را بسنجیم 
و بدانیــم کــه در کدام بخش 
ظرفیت اضافــی داریم که بالا 
رفتن نــرخ ارز بــه آن بخش 
کمک می کند. نرخ ارز در بخش 
صنعت اثر سازنده و در بخش 

کشــاورزی آثار تورمی دارد اما 
در بخــش تولید نیازمند زمان 
است و لازم است سیاست های 
نرخ ارز هوشمندانه، جامع و در 
یک نگاه بلندمدت اعلام شود.

خســروتاج با بیان اینکه ما 
از ابــزار نــرخ ارز خیلی خوب 
در دو سال گذشــته استفاده 
کرده ایم، گفت: طی این مدت 
بــه تدریج گروه گروه کالا را از 
ارز مبادله ای به سمت ارز آزاد 
حرکت دادیم به طوری که 60 
درصد از محصولات وارداتی با 
ارز متقاضی و 40 درصد با ارز 

مبادله ای وارد شد.

رئیــس کل بانک مرکزی برای چندمین بــار درباره وضعیت 
سوئیفت و همکاری بانک های کشورهای غربی با بانک های ایرانی 
گفت: شرایط موجود نسبت به انتظاراتی که قبل از برجام وجود 

داشت رضایت بخش نیست.
به گزارش فارس، ولی الله ســیف در حاشیه ســفر رئیس جمهور به 
کشورهای جنوب شرق آسیا در گفتگویی درباره آخرین وضع سوئیفت و 
همکاری بانک های کشورهای غربی با بانک های ایرانی گفت: شرایط موجود 
نسبت به انتظاراتی که قبل از برجام وجود داشت رضایت بخش نیست. 
وی افزود: واقعیت این است که نسبت به قبل از برجام، وضعیت متفاوت 
شده، روابط بانکی نسبتاً مناسبی ایجاد شده و مشکلات تجارت خارجی ما 

را همین میزان از ارتباطات بانکی تا حدودی حل می کند. 
سیف در عین حال تاکید کرد: نمی توان این شرایط را به عنوان عادی 

سازی روابط بانکی تلقی کرد. 
رئیس کل بانک مرکزی با اشــاره به اینکه کشورهای اروپایی و خود 
بانک ها، علاقمندی لازم را برای همکاری با بانک های ایرانی دارند گفت: 
منتهــا آمریکا تعهداتی را که در برجــام پذیرفته، هنوز به صورت کامل 
عملیاتــی نکرده و در حقیقت به دلیل نگرانی هایی که بانک های غربی و 
اروپایــی از برخوردهای بعدی آمریکا دارند، برای برقراری ارتباط با نظام 

بانکی ایران دارای نگرانی و تردیدند. 
سیف افزود: باید اطمینان بخشی مناسبی صورت گیرد تا این بانک ها 
بتوانند به راحتی با بانک های ایرانی روابط برقرار کنند زیرا از گذشته های 
دور روابط خوبی با آنها داشتند و عموماً خاطره های خوبی از همکاری با 

بانک های ایرانی در اروپا وجود دارد. 
وی تصریح کرد: هیچ گونه سابقه منفی یا عدم پرداخت و مطالبات غیر 
وصول در سابقه همکاری بانک های ایرانی با بانک های غربی وجود ندارد.

سیف با اشاره به علاقمندی بانک های اروپایی برای همکاری بانکی با 
بانک های ایرانی ابراز امیدواری کرد با اجرای مسئولیت هایی که آمریکا بر 

عهده گرفته در آینده نزدیک این شرایط ایجاد شود.

رئیس کل بانک مرکزی:
شرایط موجود نسبت به قبل از برجام

به هیچ وجه رضایت بخش نیست

معاون امور دام وزیر جهاد 
ماه  شش  در  گفت:  کشاورزی 
نخست امسال حدود 40 هزار 
تن مرغ صادر شــده که این 
میزان صادرات 50 درصد هدف 
امسال ما را پوشش داده است.

به گــزارش خبرگزاری فارس، 
حسن رکنی گفت: تاکنون صادرات 
گوشــت مرغ به صــورت منجمد 
صورت گرفته اســت، امــا امکان 

صادرات مرغ گرم به بعضی کشورها 
مثل عراق و افغانستان وجود دارد.

وی ســایز کردن مرغ، افزایش 
کیفیت بــه طور مســتمر مانند 
کاهش چربی لاشه، منطقی شدن 
بســته بندی و ثبات در برنامه های 
صادراتی به منظور مناســب شدن 
شــرایط قراردادهای صادرات را از 
سازوکارهای صادرات گوشت مرغ 

برای افق 1404 برشمرد.

وی در همین حال بر صادرات 
گوشت مرغ با قیمت مناسب تاکید 
و تصریح کــرد: اگر در قیمت این 
محصول مزیت نداشــته باشیم در 

صادرات موفق نخواهیم بود.
معــاون امور تولیــدات دامی 
وزارت جهاد کشاورزی ادامه داد: با 
توجه به بازارهای هدف در جهان 
ما به دنبال مرغ سایز در وزن های 
یک کیلو و 200 تا یک کیلو و 800 

گرم هستیم.
وی گفت: در بازارهای مختلف 
دنیــا، ســلیقه ها در مورد ســایز 
مرغ متفاوت اســت به طوری که 
کشور ایران و ژاپن مرغ سنگین و 
فرانسه، روسیه و عراق مرغ سبک 

را می پسندند.
برای  داشــت:  اظهــار  رکنی 
افزایش صادرات در ســال جاری 
مبلغ 100 میلیارد تومان از دولت 

تقاضا کرده ایم.
وی در مورد صادرات گوشــت 
مرغ به صورت تفکیک شــده نیز 
گفت: عرضه گوشت مرغ به بازار به 
صورت تفکیک شده در دنیا انجام 
می شود و ما هم باید به این سمت 
حرکــت و با اســتفاده از تفکیک 
قطعات لاشــه و بســته بندی های 
جدید، اقــدام به عرضه و صادرات 

گوشت مرغ تفکیک شده کنیم.

معاون وزیر جهاد کشــاورزی 
درباره تمایل کشتارگاه های ایران به 
مرغ سنگین اظهار داشت: از آنجایی 
که مرغ سنگین برای کشتارگاه ها، 
مزیت و منافع بالاتری دارد، گرایش 
به خرید مرغ ســنگین دارند، در 
حالی که منافــع مصرف کننده و 
منفعت عمومی کشور اقتضا می کند 
که مرغ با ضریب تبدیل بهتر و در 

وزن منطقی کشتار شود.

معاون وزیر جهاد کشاورزی خبر داد

صادرات 40 هزار تن مرغ در 6 ماه امسال

بسیج ســازندگي طی 4 سال اخیر توانســته با پرداخت بیش از 
30 میلیارد تومان تسهیات اشتغالزایي ، 6 هزار و 667 هزار واحد تولید 

کود ورمي کمپوست در کشور راه اندازي کند.
بر اساس گزارش قرارگاه جهاد اقتصادي بسیج، ظرف سال هاي 92 تا 94 با 
پرداخت بیش از 30 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایي توسط بسیج سازندگي، 
6 هزار و 667 هزار واحد تولید کود ورمي کمپوست در کشور راه اندازي شده که 
این میزان واحد تولیدي تا پایان سال 95، به بیش از 7 هزار واحد خواهد رسید. 
همچنین تا پایان سال جاري میزان تسهیلات ارائه شده به این واحدها به بیش 

از 36 میلیارد تومان خواهد رسید.
بر اســاس پیش بیني قرارگاه جهاد اقتصادي، میزان اشتغالزایی مستقیم در 
واحدهاي تولید ورمي کمپوســت تحت حمایت بســیج سازندگي تا پایان سال 
1395 به 10 هزار نفر خواهد رسید. استان خراسان رضوي با افتتاح 642 واحد 
تولید کود ورمي کمپوست بالاترین آمار را در کشور به خود اختصاص داده است.

تولید ورمي کمپوســت در ایران اگرچه چند سالي است که رواج پیدا کرده 
و حجم تولید آن به رقم قابل توجهي رســیده اســت، با این وجود مصرف آن در 
میان کشاورزان آنطور که باید و شاید، همه گیر نیست. این در حالي است که در 
صورت مصرف ورمي کمپوست به جاي کود شیمیایي، علاوه بر تولید چند برابري 
محصولات ارگانیک و کاملا طبیعي، از آلوده شدن آب هاي زیر زمیني و تخریب 

محیط زیست توسط کودهاي شیمیایي جلوگیري مي شود.
ســازمان بسیج سازندگي براي کمک به اشــتغالزایي و حمایت از تولید در 
عرصه هاي اقتصاد مقاومتي، متعهد به ارائه آموزش هاي تخصصي در عرصه هاي 

تولیدي و پرداخت وام اقتصاد مقاومتي به داوطلبان واجد شرایط است.

طي 4 سال اخیرصورت گرفت؛
راه اندازي بیش از 6 هزار واحد تولید ورمي کمپوست

 با پرداخت تسهیلات بسیج سازندگی

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی کشور با انتقاد از تعریف 
یک ساعت کار در هفته به عنوان شغل گفت: حقوق کارگران به سختی 

تا نیمه هر ماه می رسد.
فتح اله بیات در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: امروزه کارگران با بیش از 8 
ساعت کار و دریافت پایه حقوق ناچیز از عهده تامین حداقل های زندگی برنمی آیند 
و معاش خود را به ســختی می گذرانند؛ به نحوی کــه اگر کارگری اضافه کاری 
نداشته باشد و یا مستاجر باشد و شغل دومی برای خود پیدا نکند قادر به ادامه 
زندگی نیست چون حقوق و دستمزدی که می گیرد به سختی تا پانزدهم برج او 

و خانواده اش را تامین کند.
وی با انتقاد از تعریف یک ســاعت کار در هفته به عنوان شغل، گفت: مرکز 
آمار باید اعلام کند که یک ســاعت کار در هفته را بر چه مبنایی شــغل تعریف 
می کند و آیا دستمزدی که در این ساعت به دست می آید می تواند معیشت ماهانه 
فرد و خانواده او را تامین کند؟بیات ادامه داد: آنچه مســلم است این یک ساعت 
شغل باید در جایی ثبت شده باشد مثلا در سازمان تامین اجتماعی بیمه آن ثبت 
شــود و به عنوان یک شــغل قانونی در چارچوب قانون کار و تحت پوشش بیمه 
قرار داشته باشد مگر آن که شغل کاذب یا غیرقانونی باشد که با یک ساعت کار 

زندگی یک ماه فرد را تامین کند.
بیات گفت: اطمینان دارم فردی که با یک ساعت کار در هفته شاغل محسوب 
می شود کارگر نیست و قطعا در رده بالای شغلی نظیر جراح و متخصص یا مشاور 
مالی و تجاری قرار دارد.وی در پایان با بیان اینکه نمی توان این مسئله را تعمیم 
داد و عمومی کرد، افزود: جامعه آماری مد نظر مرکز آمار باید به دقت تفکیک شود 

که در گروه تجار و بازرگانان است یا در گروه پزشکان و متخصصان.

بر اســاس آمار نهادهای بین المللی، ایران در سال 2016 ششمین 
مصرف کننده طا و جواهر در جهان شده است.

بــه گزارش فارس، آخرین گزارش جی اف ام اس بررســی طلا رویترز نشــان 
می دهد هند و چین در زمینه خرید طلا جواهرات همچنان دو کشــور نخســت 

این فهرست هستند.
آمار شورای جهانی طلا نیز رتبه بندی مشابهی منتشر کرد که ارقام آن اندکی 

متفاوت است.
بر این اســاس ایران در ســال 2015 با مصرف 35/4 تن طلا جواهر نهمین 
کشور مصرف کننده طلاجواهر در جهان بوده است. کشورهای هند، چین، آمریکا، 
عربستان، امارات، ترکیه، روسیه و مصر در جایگاه های اول تا هشتم قرار گرفته اند. 

هنگ کنگ پس از ایران در رتبه دهم قرار گرفته است.
بر اساس این گزارش،  ایران در سه ماهه دوم سال 2016 در رتبه ششم قرار 
گرفته است. میزان مصرف طلا جواهرات کشور در این بازه زمانی 9/3 تن برآورد 

شده است.
در این بازه زمانی، چین، هند، عربستان، امارات و ترکیه پیش از ایران و روسیه، 

کره جنوبی، فرانسه و هنگ کنگ پس از ایران قرار دارند.
هند و چین در ســه ماهه دوم ســال 2016، حدود 44 درصد مصرف طلا 
جواهرات جهان را در جهان به خود اختصاص دادند. تقاضای طلاجواهر در این 2 
کشور بیش از تمام اروپا، جنوب آمریکا، آفریقا و آمریکای شمالی است. همچنین این 
دو کشور بیشترین تقاضا برای شمش های فیزیکی طلا را در جهان در اختیار دارند.

دو ســوم تقاضای طلا در هند از سوی مناطق روستایی است که گزینه های 
ســرمایه  گذاری و بانکی در آنجا محدود اســت. از آنجایی که درآمدهای مناطق 
روســتایی هند به کشاورزی وابسته است، تقاضا برای طلا اغلب به تولید غلات و 
بارندگی و بادهای موسمی خوب بستگی دارد. همچنین طلا بخشی از تشریفات 
ازدواج و ســنت ها در هند به شمار می رود که معمولا با آغاز فصل مراسم ازدواج 

تقاضا برای این فلز گران بها افزایش می یابد.

بر اساس آمار نهادهای بین المللی
ایران ششمین مصرف کننده طلا و جواهر 

در جهان شد

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی:
حقوق کارگران به سختی 

تا نیمه هر ماه می رسد


